
Schriftelijke vragen conform artikel 32 Reglement van Orde: 

Zorgen door de oorlog in Oekraïne 

Meppel,  28 februari 2022 

 

Geacht college, 

Het is oorlog in Europa. Een dictator is een buurland binnengedrongen. Onder het mom van 

“beschermen van Russen”, maar in werkelijkheid bedoeld om de democratische regering van 

Oekraïne omver te werpen. Zorgwekkend. 

GroenLinks is nationaal en Europees actief met oproepen tot boycot en actie tegen deze Russische 

agressie. Maar als lokale partij wil GroenLinks Meppel ook lokaal actie ondernemen. Daarom hebben 

we de volgende vragen: 

1. Verschillende gemeentes hebben de afgelopen dagen symbolisch hun steun betuigd. 

Gebouwen in buurgemeenten zijn uitgelicht in de kleuren van de vlag van Oekraïne 

(bijvoorbeeld de kerktoren van Steenwijk en het provinciehuis in Zwolle). Welke acties heeft 

de gemeente Meppel geïnitieerd om steun te betuigen en welke acties worden de komende 

dagen nog toegevoegd? 

2. Al voor het begin van deze nieuwe oorlog waren er grote stromen vluchtelingen op de 

wereld. Mensen zijn op de vlucht voor oorlog, vervolging en klimaatgeweld. Meppel helpt op 

dit moment bij de opvang van vluchtelingen met een tijdelijke opvang op een schip in de 

haven. Al eerder is door de raad opgeroepen om te zoeken naar een nieuwe mogelijkheid om 

vluchtelingen op te vangen. Door de recente gebeurtenissen zijn die mogelijkheden nog 

harder nodig. Daarom vraagt GroenLinks Meppel zich af:  

a. Is er inmiddels contact geweest met het COA over het vervolg van de opvang van 

vluchtelingen in Meppel?  

b. Is het gemeentebestuur bereid om pro-actief in overleg te treden met het COA en 

daarbij alle mogelijke opties op tafel te leggen? 

c. Wordt ook over aanvullende opvang (los van het COA) nagedacht, omdat 

vluchtelingen uit de Oekraïne zonder asielaanvraag Nederland kunnen 

binnenkomen? 

3. Veel overheden nemen gas af van Gazprom, het Russische gasbedrijf. Inmiddels is een petitie 

gestart om meer dan 100 gemeentes en de helft van de waterschappen te bewegen om 

contracten met Gazprom op te zeggen. Uit de informatie bij de petitie 

(https://www.change.org/p/gemeenten-stop-met-onnodig-spekken-van-de-russische-

oorlogskas-via-gazprom-stopgazprom) wordt niet duidelijk of ook Meppel Russisch gas 

koopt. GroenLinks Meppel vraagt zich af:  

a. Kan het gemeentebestuur garanderen dat er geen Meppels geld naar Rusland wordt 

overgemaakt voor het kopen van gas?  

b. Zo nee, is het gemeentebestuur bereid om alles in het werk te stellen om te 

voorkomen dat er Russisch gas wordt gekocht en zo te voorkomen dat er geld uit 

Meppel gebruikt wordt om oorlog tegen onschuldige burgers te voeren?  

c. Zo niet, waarom niet? 

4. De Russische oorlogskas is gevuld met olie- en gasinkomsten. En hoewel we al jaren weten 

dat er een dictator aan de macht is in Moskou is de afhankelijkheid van olie en gas de 

afgelopen jaren eerder toe- dan afgenomen. Ook dát is een belangrijke reden om vaart te 

maken met de energie- en warmtetransities. Hoe sneller we overgaan op duurzame energie, 
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hoe kleiner de steun aan misdadige regimes in de wereld. Beide transities kenmerken zich 

echter tot nog toe voornamelijk door een praat-circuit en weinig concrete acties, en een 

lange doorlooptijd. GroenLinks Meppel dringt daarom aan op een versnelling van de energie- 

en warmtetransities.  

a. Is het college bereid om de mogelijkheden van versnelling te onderzoeken en 

daarover vóór de zomer van 2022 te rapporteren aan de raad, zodat zo nodig de 

nieuwe raad ook voorstellen op zo kort mogelijke termijn kan bekrachtigen?  

b. Zo niet, waarom niet? 

5. Tot slot zal de onrust in de wereld de prijs van energie verder doen laten oplopen. Dat 

betekent dat Meppelers die nu al getroffen worden door hoge energielasten de komende 

maanden nog verder in het nauw gedreven worden. Wat gaat de gemeente doen om juist 

deze kwetsbare groep extra te ondersteunen, om te voorkomen dat deze mensen letterlijk in 

de kou komen te zitten? 

 

Namens GroenLinks, 

Anouk de Vlieg 


